

共青团中央 主管
中国预防青少年犯罪研究会 主办
中国青年出版社

5/2012

预防青少年犯罪研究

Juvenile Delinquency Prevention Research

全国检察机关未成年人刑事检察工作会议在沪召开

努力营造预防青少年违法犯罪和维护青少年合法权益的良好法制环境

完善未成年人司法制度的重大举措 维护未成年人合法权益的法律保障

刑事诉讼法修改与未成年人刑事案件诉讼程序的创建

刑事诉讼法修改与未成年人立法

论新刑事诉讼法对未成年人刑事诉讼制度的完善

犯罪制图：理解犯罪热点（中）

JUVENILE DELINQUENCY PREVENTION RESEARCH

NO.5 | 2012

Contents

[News and Briefing]

- 1 National Inspecting Authority of Juvenile Criminal Prosecution Working Conference Held in Shanghai.

[Leadership Monographs]

- 4 Strive to Create a Good Legal Environment for the Prevention of Juvenile Delinquency and Safeguard the Legitimate Rights of Young People. *Wang Hong-yan*
- 5 Major Initiatives for Improving the Juvenile Justice System and Maintenance of Legal Guarantee of the Legitimate Rights of Minors. *Xin Chun-ying*
- 7 The Introduction of the Amendment of Criminal Procedure Law. *Wang Shang-xin*
- 13 The Amendment of Criminal Procedure Law and the Construction of Juvenile Criminal Trial System. *Ma Dong*
- 16 The Amendment of Criminal Procedure Law and the Construction of Juvenile Criminal Prosecution System. *Huang He*
- 19 The Amendment of Criminal Procedure Law and the Construction of Juvenile Police Affairs System. *Zhang Ya-hong*
- 21 The Amendment of Criminal Procedure Law and the Construction of Juvenile Offenders Correctional System. *He Yong*

[Monographic Study]

- 25 The Amendment of Criminal Procedure Law and the Creation of Juvenile Criminal Cases Litigation Proceedings. *Chen Guang-zhong*
- 29 The Amendment of Criminal Procedure Law and the Legislation for Juvenile. *Song Ying-hui*
- 31 Research on the Protection of Juvenile Rights Issues after the Amendment of Criminal Procedure Law. *Wang Min-yuan*
- 33 Discussion on Juvenile Criminal Policy after Criminal Procedure Law Amendment. *Zhang Hong-wei*
- 37 The Amendment of Criminal Procedure Law and the Codification of Juvenile Justice. *Yao Jian-long*
- 40 Discussion on the Perfection of the New 'Criminal Procedure Law' on Juvenile Criminal Proceedings System. *Zhao Bing-zhi, Wang Peng-xiang*
- 48 The Value of the Criminal Procedure Law to Improve the Juvenile Justice System. *Guo Li-rong, Zhang Ling-wei*
- 54 The Exploration on Juvenile Criminal Cases Conditional Non-Prosecution System. *Peng Yu-wei*

[Investigation and Research]

- 60 The Analysis of the Influence of Social Interaction of Juvenile Delinquency.
——Based on the National Survey of Juvenile Offenders *GuanYing*

[Reference and Learning]

- 67 Crime Mapping : Understanding Crime Hot Spots . (II) *Zheng Zi-wan, Jin Cheng*

[Conference Overview]

- 78 The Seminar Overview of Criminal Procedure Law Amendment and Juvenile Delinquency Prevention. *Niu Kai, Tang Xiao-xiao*

[Information Window]

- 84 Special Programs Highlight the Special Protection of Minors, etc.

预防青少年犯罪研究

2012年 | 第5期

| 月刊 |

目录

新闻与吹风

- 1 全国检察机关未成年人刑事检察工作会议在沪召开

领导专论

- 4 努力营造预防青少年违法犯罪和维护青少年合法权益的良好法制环境/汪鸿雁
- 5 完善未成年人司法制度的重大举措 维护未成年人合法权益的法律保障/信春鹰
- 7 关于刑事诉讼法修改有关情况的介绍/王尚新
- 13 刑事诉讼法修改与未成年人刑事审判制度建设/马 东
- 16 刑事诉讼法修改与未成年人刑事检察制度建设/黄 河
- 19 刑事诉讼法修改与未成年人警务制度建设/张亚宏
- 21 刑事诉讼法修改与未成年犯矫正制度建设/何 勇

专题研究

- 25 刑事诉讼法修改与未成年人刑事案件诉讼程序的创建/陈光中
- 29 刑事诉讼法修改与未成年人立法/宋英辉
- 31 刑事诉讼法修改之后的未成年人权利保护问题探讨/王敏远
- 33 刑事诉讼法修订后的未成年人刑事政策/张鸿巍
- 37 刑事诉讼法修订与少年司法的法典化/姚建龙
- 40 论新刑事诉讼法对未成年人刑事诉讼制度的完善/赵秉志 王鹏祥

48 刑事诉讼法对少年司法制度完善的价值/郭理蓉 张玲玮

54 未成年人刑事案件附条件不起诉制度探析/彭玉伟

调查与研究

60 社会交往对未成年人犯罪的影响分析

——基于全国未成年犯调查/关颖

借鉴与参考

67 犯罪制图：理解犯罪热点（中）/郑滋椀 金诚

会议综述

78 刑事诉讼法修改与预防青少年违法犯罪研讨会综述/牛凯 唐潇潇

信息窗

84 特别程序彰显对未成年人特殊保护等

英文目录